
     

 

 

 
 

 

 

 

Knin, 17. svibnja 2022. godine 

 

Predmet: Priopćenje za medije predsjednika gradske organizacije HDZ-a grada Knina -nepoštovanje 
demokratske prakse 

Poštovane građanke i građani Knina,  

demokracija je još od vremena starih Grka podrazumijevala “vladavinu naroda” ili jednostavnije rečeno 
vladavinu većine. Istovremeno se u modernim demokratskim društvima usadila svijest o poštovanju 
drugog mišljenja i jednakopravnosti “oporbe” da to svoje drugačije mišljenje o nekoj temi ili 
jednostavno drugačiji pristup rješavanju istoga može iskazati javno, argumentirano i bez bojazni da će 
biti izvrijeđan od strane pozicije. Iz svih ovih razloga, kao i zbog toga što u svakodnevnom životu 
djelujemo definirani različitim pravilima i zakonima, mogu biti slobodan i usporediti sve s jednom od 
najstarijih umjetnosti, plesom. U plesu za dvoje postoje pravila i ako se ne pridržavate pravila, završit 
ćete izgaženi, izudarani, a moguće i “nokautirani”. Da previše ne karikiram i da se vratim na aktualne 
događaje od jučer, upravo pravila postoje da se u demokratskoj “političkoj areni” gradskog vijeća 
rasprave i donošenje raznih odluka i akata odrađuju kako treba, u jednom demokratskom ozračju. U 
svakoj drugoj varijanti nepostojanja pravilnika ili nepoštivanja postojećeg, vijećnici oporbe bi završili 
šikanirani, vrijeđani i “izgaženi”. Nažalost, već smo skoro godinu dana svjedoci eklatantnog i 
opetovanog nepoštovanja Poslovnika gradskog vijeća grada Knina, pri čemu omalovažavanje i 
šikaniranje oporbenih vijećnika dobiva jednu potpuno novu i obuhvatnu dimenziju. Naime, predsjednik 
gradskog vijeća bi trebao biti taj “nadzorni čimbenik” koji neće dopustiti nikakve protuposlovničke 
aktivnosti, i koji će se u radu vijeća voditi isključivo “biblijom gradskog vijeća”, a to je Poslovnik.  

Da ne bih išao nadugo i naširoko, uči ću u srž problema i podastrijeti materijalne argumente koji bi 
svaki pismeni građanin mogao lako provjeriti i tako pokazati i dokazati da se gradsko vijeće u režiji 
vladajućih vodi protivno nekoliko točaka Poslovnika.  

Kao prvi primjer naveo bih aktualni “problem” na jednoj od prethodnih sjednica, gdje je gradonačelnik, 
uvidjevši da bi moglo doći do neprihvaćanja jedne točke dnevnog reda, potpuno u neskladu s 
Poslovnikom zatražio, a predsjednik gradskog vijeća mu odobrio stanku. Članak 110. Poslovnika je vrlo 
jasan glede mogućnosti pozivanja na stanku i ona je data klubu vijećnika. Dakle, da rezimiramo, samo 
klub vijećnika može pozvati na stanku i predsjednik vijeća mora ju odobriti.  

Sve druge varijante ne postoje, odnosno nisu navedene u Poslovniku. Znači, potpuno je nebitno je li je 
stanku zatražio gradonačelnik, je li je zatražio pročelnik, novinar ili netko od tehničkog osoblja 
zaduženog za praćenje sjednice, stanka ne može i ne smije biti odobrena jer takva mogućnost nije u 
skladu s Poslovnikom. Što je najgore od svega, prilikom žalbe od strane vijećnice Ane Marić da je takva 
procedura neprihvatljiva, za govornicu izlazi predsjednica odbora za Statut i Poslovnik i tvrdi da je sve 
u skladu s Poslovnikom. Očito predsjednica Odbora ili nije pročitala Poslovnik ili ima neki drugi 
“Poslovnik”, ali je poražavajuća činjenica da osoba koja je predsjednica odbora nije u stanju protumačiti  
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točku 110. Poslovnika napisanu jednostavnim jezikom i tumači ju da je bit će po “nekom Zavjetnom 
pravu” gradonačelniku dozvoljeno raditi svašta, pa i pozivati na stanku. 

Drugi primjer nepoštovanja Poslovnika je opetovano vrijeđanje i omalovažavanje zastupnika oporbe 
od strane gradonačelnika, pa da ne navodim brojne primjere vrijeđanja i diskreditiranja što su lako 
provjerljivi na snimkama zadnjih par sjednica vijeća, uzeo bih njegovu posljednju izjavu gdje je vijećnike 
oporbe prozvao nedoraslima i indolentnima. Ukratko, prilikom diskreditacija i vrijeđanja na sjednicama 
vijeća riječ je o evidentnom kršenju članka 103. Poslovnika vijeća i predsjednik gradskog vijeća je morao 
na svakoj takvoj raspravi upozoriti gradonačelnika i ako se nastavi, oduzeti mu riječ. Međutim, kako 
predsjednik vijeća vjerojatno također smatra da je gradonačelniku “po Zavjetnom pravu” omogućeno 
sve, pa je potpuno izostala nužna osuda takvoga protuposlovničkog čina. 

Treći primjer kršenja Poslovnika vijeća nije tako “mlad” niti “frižak”. Naime, članak 26. Poslovnika vijeća 
kaže da sastav odbora gradskoga vijeća treba biti “ogledalo” stranačkog sastava vijeća. Po toj 
matematici pozicija koja broji 53 % mandata u vijeću trebala bi imati 53% članova u odborima. Ne lezi 
vraže, pozicija nema tričavih 53%, ona se zadovoljila sa 100% pozicija u odborima. Drugim riječima, 
pozicija toliko žudi za demokracijom, toliko voli višestranačje i drugo mišljenje, da je u pravom 
demokratskom duhu sebi dala sve. Pametnome dosta. 

Iz svih ovih razloga, što se lako mogu provjeriti na video zapisima, kao i u čitanju Poslovnika, potpuno 
je opravdan potez oporbe na jučerašnjoj sjednici gradskog vijeća, jer je jedino taj potez jamčio da ćemo 
biti politički i medijski doživljeni, a postupak definitivno spada u red mirnog i kulturnog političkog 
prosvjeda. 

Da ne bi sve ostalo na političkom “prosvjedu”, kao i na pukom ukazivanju nepravilnosti bez nuđenja 
rješenja, koristim prigodu da pozovem članove pozicije i predsjednika da organiziraju jedan kvalitetan 
međustranački sastanak i da se u duhu demokracije i poštovanja Poslovnika gradskog vijeća dogovori 
pravilan rad u gradskom vijeću, kao i neophodno sudjelovanje članova opozicije u radu gradskih 
odbora.  

S poštovanjem, 

Predsjednik GO HDZ-a grada Knina 

Robert Marić mr.sc.dr.med.dent 
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